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Mødedato: 15. maj 2018 
Mødested: International Centre 
Mødeemne: INT-Bånd-møde 
 
Deltagere: Jesper Qvistgaard, Rikke Korgaard Præstegaard, Mette Glerup Thomsen, 
Steen Weisner, Rikke Nielsen. 
 
Gæst(er): Mette Brandenborg under punkt 1, 2, 3, 4, 5, 6 
 

REFERAT 

0. Erasmus+ bevilling 

AU har netop fået svar på ansøgning om Erasmusmidler og vi har desværre 

(og overraskende) kun fået 80% af ansøgt bevilling. Dette er en indledningsvis 

orientering. Vi er i tæt dialog med det nationale Erasmuskontor og INT ind-

drages, når der er nyt. 

 
1. Orientering om Dans Int vs MoveON (ved Rikke og Mette B) 

Indrejsedelen har undergået en testperiode i marts, hvilket forårsagede be-

kymringer grundet fejl og stor kompleksitet.  
 
IU og AU Studiesystemer har i den nationale styregruppe i samarbejde med 
Arnold Boon sat fokus på de fortsatte udfordringer Dans Int herunder de 
mangle fejl og mangler i systemet samt forsinkelserne i leverancerne. I den 
forbindelse er der desuden lavet en mini-undersøgelse af markedets standard-
systemer, og der er p.t. en bevægelse i gang, hvor det nu overvejes som en mu-
lighed, at sætte modtagelse og fortsat udvikling af Dans Int i bero, og i stedet 
investere i et standardsystem. 
 
INT tager orienteringen til efterretning. 

 
2. Kort nyt om transcripts (ved Mette B) 

Mette orienterer kort om indhentet information omkring ”transcript of re-

cord”. Ifølge Bente Lynge Hannested kan transcripts sendes til studerende på 

AU-mail til tid og evighed. Det er også ok at sende til partnerne, hvis det er på 

opfordring af partnerne. Der laves en samtykke-disclaimer i online-ansøgnin-

gen, hvor de studerende siger ja til at transcript sendes til partnerne.  

INT tager orientering til efterretning. 

 

3. Drøftelse af anerkendelse af Erasmus-undervisningsophold (ved 

Mette B) 
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I forbindelse med feedback på AUs Erasmus+-afrapportering har vi fået be-

mærkninger ift. vores anerkendelse af underviserophold, se sagsfremstilling 

vedhæftet.  

 

På baggrund af drøftelse af punktet, vil INT-båndet fremadrettet have dette 

som opmærksomhedspunkt, og konkret vil man vende tilbage til baglandet og 

i rette fora og sammenhænge gøre opmærksom på gevinsterne ved underviser-

ophold i udlandet i dialog med fagmiljøerne. 

 
4. Drøftelse af nuværende struktur ift. tværgående arbejdsgrup-

per/koordineringsgrupper (ved Mette G.T.) 
Mette G fremlagde, at hun gerne ser en ændring af arbejdsgruppestrukturen 
på det internationale område, således at samarbejdet tilpasses og afspejler be-
hov for nærværende. Det aftaltes, at Jesper og Mette G laver et oplæg til en 
ændring af struktur, som drøftes på et fremtidigt INT-båndmøde. 

 
5. Drøftelse af lav score i Erasmus+-rapport vedr. kursuskatalog (ved 

Mette B) 
I forbindelse med AUs Erasmusevaluering er vi blevet bedt om at have op-
mærksomhed på den lave score vedr. AUs kursuskatalog.  
 
En bordrunde kastede lys over praksis på fakulteterne og konklusionen er, at 
fakulteterne fortsat er opmærksomme på, at der i kataloget registreres således, 
at det er tydeligt, hvilke kurser, der er tilgængelige for exchangestuderende.  

 
6. Kort drøftelse af ”next steps” ift. UC-aftale (ved Mette B) 

Der nedsættes en arbejdsgruppe, som laver et oplæg til en model for det kom-

mende samarbejde med UC-systemet, hvor der tages hensyn til, at deres stu-

derende skal have mulighed for at tage kurser på tværs af AU.  

 

IU foreslog, at man udvider modellens målgruppe (inkluderer flere universite-

ter end UC-systemet), således at der indhentes erfaring fra en lidt større mål-

gruppe. Begrundelsen herfor er, at størstedelen af vore oversøiske universi-

tetsbrede partneraftaler er udfordret af, at studerende ikke oplever fleksibilitet 

i muligheden for valg af kurser. Hvis det viser sig at være muligt at implemen-

tere en håndterbar model, hvor vi tilbyder denne mulighed, vil AU styrke sine 

muligheder med attraktive oversøiske partnere. 

 

Der var delte holdninger til, om det vil være en god ide at udvide antallet af 

universiteter i modellen, og INT landede ikke en løsning. Blandt andet oplever 

fakulteterne overordnet set, at undtagelser/ særlige muligheder i studieadmi-

nistration af internationalisering mødes med skepsis i studieadministratio-

nerne, hvilket udfordrer tilpassede løsninger og fleksibilitet. Det drøftedes, om 

dette er en problemstilling, som bør løftes til LGU og/ eller UFU. Problemstil-

lingen berøres igen i arbejdet med udvikling af en model. 
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7. Kort om mitstudieau.dk (ved Rikke) 
INT nåede ikke at berøre punktet. Det sættes på næste INT-bånd-møde. 

8. Drøftelse af engagement i ACA-netværk (ved Rikke) 
INT nåede ikke at berøre punktet. Det sættes på næste INT-bånd-møde. 
 

9. Bordrunde 
 INT nåede ikke at berøre punktet. 

 
10. AOB 

INT nåede ikke at berøre punktet. 
 

 


